臺灣東亞文明研究學刊

收入THCI核心期刊名單、ESCI、Historical Abstracts with Full Text及Scopus資料庫

第21 卷第2期(總第42期)2024年12月

研究論著

- 得君與覺民之外:對退溪「實、虛」之辨的探討 蔡至哲
- 31 越南近代學者對日本陽明學的認知及其來源 阮英俊、阮壽德
- 77 嘉慶道光年間廣東海防發展——以督撫與提督制度、權力運作 為例 袁展聰
- 115 汶萊華人宗教社團與文化傳承研究——對騰雲殿的考察 趙凱莉、雲昌耀
- 139 中國製的原罪?中國水壩興建計畫在緬甸及柬埔寨的發展與挑戰 韓翔、楊昊

附錄

177 近三年篇目索引

Taiwan Journal of East Asian Studies

The Journal is indexed in the THCl listing, ESCI, Historical Abstracts with Full Text, and Scopus

Vol. 21, No. 2(Issue 42). Dec 2024

General Article

- Between De Jun and Jue Min: How Toegye Differentiating Practical and Fake Learning Chih-che TSAI
- The Perceptions of Modern Vietnamese Scholars about Japanese Yomeigaku and their Origin

 Anh Tuấn NGUYỄN, Tho Đức NGUYỄN
- 77 The development of coastal defense in Guangdong between the period of Jiaqing and Daoguang—taking a system from governors and admirals, and operational power as an example Yuán Zhăn Cōng
- Preserving Chinese Culture through a Chinese Religious Association in Brunei Darussalam: The Case of Teng Yun Temple

 ZHAO Kaili, HOON Chang-Yau
- Contending the Original Sin 'Made in China' or 'Made by China'?
 Unpacking the Politics of China-invested Dam Construction
 Projects in Cambodia and Myanmar

 Kate Hsiang Han, Alan Hao Yang

Appendix

177 Index of Articles Published in Recent Three Years